

1994

中国对外经济  
统计年鉴

CHINA  
FOREIGN ECONOMIC  
STATISTICAL  
YEARBOOK

中国统计出版社

China statistical  
Publishing House

# 中国对外经济统计年鉴

CHINA FOREIGN ECONOMIC  
STATISTICAL YEARBOOK

1994

国家统计局贸易外经统计司 编

中国统计出版社

CHINA STATISTICAL PUBLISHING HOUSE

## (京)新登字 041 号

©中国统计出版社

版权所有。未经许可，本书的任何部分不准以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载本书图版和文字之一部分或全部。

Copyright © by China Statistical Publishing House.

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the Publisher.

### 图书在版编目 (CIP) 数据

中国对外经济统计年鉴 1994=CHINA FOREIGN  
ECONOMIC STATISTICAL YEARBOOK 1994/国家统计  
局贸易外经统计司编.-北京:中国统计出版社,1995.6  
ISBN 7-5037-1798-X

I. 中...

II. 国...

III. 对外贸易-统计资料-中国-年鉴-1994

IV. F752-54

中国统计出版社出版

China Statistical Publishing House

(北京阜外北礼士路北营房东里 13 号 100037)

13 Beiyinyang Dongli Beilishilu, Fuchengmenwai, Beijing,

100037. P. R. China.

新华书店经销

友谊印刷经营公司印刷

\*

787×1092 毫米 16 开本 42.5 印张 99 万字

1995 年 6 月第 1 版 1995 年 6 月北京第 1 次印刷

印数: 1-2000

ISBN 7-5037-1798-X/C·1022

定价: 180.00 元

**编辑人员名单**  
**EDITORIAL BOARD**

**总编辑:** 丁延生  
**Chief editor** Ding Yansheng

**副总编辑:** 黄大中  
**Associate Chief Editor** Huang Dazhong  
崔晓红  
Cui Xiaohong

**编辑 (以姓氏笔划为序)**  
**Editor (In order of strokes of the Chinese surname)**

王晓莹	张晓露
Wang Xiaoying	Zhang Xiaolu
袁海英	彭福伟
Yuan Haiying	Peng Fuwei

## 编者说明

1. 本书是《1979—1991 中国对外经济统计大全》一书的续篇。列入本书的资料有 1990 至 1993 年中国对外经济贸易和国际旅游业的主要统计数据。本书内容分为五部分，即（1）国际收支篇；（2）外贸篇；（3）外资篇；（4）合作篇；（5）旅游篇。为便于读者使用，本书对所用略语和主要统计指标含义、统计范围和统计方法作了简要说明。

2. 本书所列资料系由国家统计局贸易外经司根据对外贸易经济合作部、海关总署、国家外汇管理局、公安部、国家旅游局、国家工商行政管理局等部门的资料加工整理，由于各部门职能不同，统计口径、范围和方法亦有所不同，因此书中有些数据可能不一致，使用统计数据时请参看附录。

3. 书中涉及的全国性统计数据均未包括台湾省和香港、澳门地区。

## PREFACE

1. This book is the continuation of "1979-1991 China Foreign Economic Statistics". The material in the book includes major statistical data reflecting the foreign economic trade and international tourism development of the People's Republic of China from 1990 to 1993. Data are presented in 5 sections. These sections are 1) Balance of Payments. 2) Foreign Trade. 3) Foreign Capital. 4) International Cooperation. 5) International Tourism. For convenience to reader, an Appendix section, which gives brief descriptions of concepts and definitions of data, their scope and coverage, methods of data collection and calculation, is attached to this book.

2. The major sources of data are the regular statistical reporting forms provided by sectors such as the Ministry of Foreign Trade and Economic Relations, the General Administration of Customs, the state Administration of Exchange Control, the Ministry of Public Security, the General Administration of Travel and Tourism, the General Bureau of Industrial Commercial Administration. The data in this book are recorded by the Department of Trade and Foreign Economy Statistics under the State Statistical Bureau. Since the functions of mentioned sectors are different, the requirement, the scope, the calculating specification and the method of statistics are not the same, some of the figures may not be in conformity, reader who wants to use the data, please consult the explanatory note.

3. All national figures exclude those of Taiwan province, Hong Kong and Macao.

# 目 录

## CONTENTS

### 1. 国际收支篇

#### Balance of Payments

1—1	国际收支概况 .....	(3)
	Aggregated Presentation: Balance of Payments	
1—2	国际收支平衡表 .....	(6)
	Sheet of Balance of Payments	
	项目说明 .....	(9)
	Explanations to the Items	
1—3	中国外债概况 .....	(10)
	China's External Debt by the End of Year	
1—4	中国外债来源及构成 .....	(11)
	Source of China's Borrowings	
1—5	中国外债币种 .....	(12)
	Repayable Currency of China's External Debt	
1—6	中国外债币种构成 .....	(12)
	Proportion of Repayable Currency of China's External Debt	
1—7	人民币对主要外币年平均汇价 .....	(13)
	Average Exchange Rate of Foreign Currencies for RMB Yuan	
1—8	人民币对主要外币年末汇价 .....	(14)
	Exchange Rate of Foreign Currencies for RMB Yuan by the End of Year	
1—9	黄金和外汇储备 .....	(15)
	Gold and Foreign Exchange Reserves	

### 2. 外贸篇

#### Foreign Trade

2—1	进出口总额 (按美元) .....	(19)
	Total Value of Imports and Exports by USD	
2—2	进出口总额 (按人民币) .....	(20)
	Total Value of Imports and Exports by RMB	
2—3	进出口额指数 .....	(21)
	Indices of Total Value of Imports and Exports by USD	
2—4	进出口额增长速度 .....	(21)
	Growth Rates of Imports and Exports Value by USD	

2—5	中国出口额占国民生产总值比重 .....	(22)
	China's Exports Share in GNP	
2—6	中国出口额占世界出口总额的比重和位次 .....	(22)
	China's Exports Share and Ranking in World Exports	
2—7	进出口贸易总额(按贸易方式分) .....	(23)
	Imports and Exports by Trade Mode	
2—8	出口商品分类构成 .....	(24)
	Composition of Exports by SITC	
2—9	进口商品分类构成 .....	(25)
	Composition of Imports by SITC	
2—10	出口商品分类金额 .....	(26)
	Value of Exports by SITC	
2—11	进口商品分类金额 .....	(27)
	Value of Imports by SITC	
2—12	出口商品分类金额 .....	(28)
	Value of Exports by HS	
2—13	进口商品分类金额 .....	(41)
	Value of Imports by HS	
2—14	对港澳地区进出口商品分类金额 .....	(54)
	Value of Exports to and Imports from Hong Kong and Macao by HS	
2—15	对日本进出口商品分类金额 .....	(67)
	Value of Exports to and Imports from Japan by HS	
2—16	对欧共同体进出口商品分类金额 .....	(80)
	Value of Exports to and Imports from EEC by HS	
2—17	对美国进出口商品分类金额 .....	(93)
	Value of Exports to and Imports from United States by HS	
2—18	中国对各国进出口总额 .....	(106)
	China's Imports and Exports to Countries and Regions by Origin and Consumption	
2—19	中国对各国出口总额 .....	(112)
	China's Exports to Countries and Regions of Consumption	
2—20	中国从各国进口总额 .....	(118)
	China's Imports from Countries and Regions of Origin	
2—21	中国出口额超过一亿美元的国家(地区) .....	(124)
	Countries and Regions: China's Exports over US \$ 100 Millions	
2—22	中国进口额超过一亿美元的国家(地区) .....	(126)
	Countries and Regions: China's Imports over US \$ 100 Millions	
2—23	主要出口商品数量 .....	(128)
	Major Export Commodities in Quantity	
2—24	主要出口商品金额 .....	(133)
	Major Export Commodities in Value	

2—25	主要进口商品数量 .....	(138)
	Major Import Commodities in Quantity	
2—26	主要进口商品金额 .....	(141)
	Major Import Commodities in Value	
2—27	出口金额在一亿美元以上的商品 .....	(144)
	Commodities of Export Value over US \$ 100 Millions	
2—28	进口金额在一亿美元以上的商品 .....	(150)
	Commodities of Import Value over US \$ 100 Millions	
2—29	出口、进口总额分月情况 .....	(157)
	Monthly Value of Imports and Exports	
2—30	主要商品出口分月情况 .....	(158)
	Monthly Volume of Exports of Major Commodities	
2—31	主要商品进口分月情况 .....	(161)
	Monthly Volume of Imports of Major Commodities	
2—32	外商投资企业进出口额 .....	(164)
	Imports and Exports of Foreign-funded Enterprises	
2—33	各地外商投资企业出口额 .....	(165)
	Exports of Foreign-funded Enterprises by Regions	
2—34	各地中外合资企业出口额 .....	(166)
	Exports of Equity Joint Ventures by Regions	
2—35	各地中外合作企业出口额 .....	(167)
	Exports of Contractual Joint Ventures by Regions	
2—36	各地外商独资企业出口额 .....	(168)
	Exports of Wholly Foreign-owned Enterprises by Regions	
2—37	各地外商投资企业进口额 .....	(169)
	Imports of Foreign-funded Enterprises by Regions	
2—38	各地中外合资企业进口额 .....	(170)
	Imports of Equity Joint Ventures by Regions	
2—39	各地中外合作企业进口额 .....	(171)
	Imports of Contractual Joint Ventures by Regions	
2—40	各地外商独资企业进口额 .....	(172)
	Imports of Wholly Foreign-owned Enterprises by Regions	
2—41	经济特区及沿海开放城市外商投资企业出口情况 .....	(173)
	Exports of Foreign-funded Enterprises in Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
2—42	经济特区及沿海开放城市中合资企业出口情况 .....	(174)
	Exports of Equity Joint Ventures in Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
2—43	经济特区及沿海开放城市中合作企业出口情况 .....	(175)
	Exports of Contractual Joint Ventures in Special Economic Zones and Open Coastal Cities	



2—44	经济特区及沿海开放城市外商独资企业出口情况 .....	(176)
	Exports of Wholly Foreign-owned Enterprises in Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
2—45	经济特区及沿海开放城市外商投资企业进口情况 .....	(177)
	Imports of Foreign-funded Enterprises in Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
2—46	经济特区及沿海开放城市中外合资企业进口情况 .....	(178)
	Imports of Equity Joint Ventures in Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
2—47	经济特区及沿海开放城市中外合作企业进口情况 .....	(179)
	Imports of Contractual Joint Ventures in Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
2—48	经济特区及沿海开放城市外商独资企业进口情况 .....	(180)
	Imports of Wholly Foreign-owned Enterprises in Special Economic Zones and Open Coastal Cities	
2—49	中国出口额在部分国家(地区)进口额中的比重 .....	(181)
	China's Exports Share in Total Imports of Some Countries and Regions	
2—50	中国进口额在部分国家(地区)出口额中的比重 .....	(183)
	China's Imports Share in Total Exports of Some Countries and Regions	
2—51	部分中国商品出口主要国家(地区) .....	(185)
	Major Commodities Exports by Countries (Regions) of Consumption	
2—52	中国部分进口商品主要来源国家(地区) .....	(213)
	Major Commodities Imports by Countries (Regions) of Origin	
2—53	1993年中国进出口额最大的200家企业排名 .....	(231)
	China's 200 Foreign Trade Enterprises with the Biggest Export and Import Value in 1993	

### 3. 外资篇

#### Foreign Capital

3—1	利用外资概况 .....	(249)
	Utilization of Foreign Capital	
3—2	对外签订利用外资协议额(按方式分) .....	(250)
	Agreement of China's Utilization of Foreign Capital by Form	
3—3	对外签订利用外资协议额(按行业分) .....	(251)
	Agreement of China's Utilization of Foreign Capital by Sectors	
3—4	对外签订利用外资协议额(按国别、地区分) .....	(252)
	Agreement of China's Utilization of Foreign Capital by Countries/Regions	
3—5	对外签订利用外资协议额(按地区、部门分) .....	(257)
	Agreement of China's Utilization of Foreign Capital by Regions/Departments	
3—6	对外签订借款协议额(按行业分) .....	(259)

	Agreement of China's Utilization of External Loans by Sectors	
3—7	对外签订借款协议额 (按国别、地区分) .....	(260)
	Agreement of China's Utilization of External Loans by Countries/Regions	
3—8	对外签订借款协议额 (按地区、部门分) .....	(261)
	Agreement of China's Utilization of External Loans by Regions/Departments	
3—9	对外签订外商直接投资及其他投资协议额 (按行业分) .....	(263)
	Agreement of Direct and Other Foreign Investment by Sectors	
3—10	对外签订外商直接投资及其他投资协议额 (按国别、地区分) .....	(264)
	Agreement of Direct and Other Foreign Investment by Countries/Regions	
3—11	对外签订外商直接投资及其他投资协议额 (按地区、部门分) .....	(269)
	Agreement of Direct and Other Foreign Investment by Regions/Departments	
3—12	实际利用外资额 (按方式分) .....	(271)
	Foreign Capital Actually Used by Form	
3—13	实际利用外资额 (按国别、地区分) .....	(272)
	Foreign Capital Actually Used by Countries/Regions	
3—14	实际利用外资额 (按地区、部门分) .....	(277)
	Foreign Capital Actually Used by Regions/Departments	
3—15	对外借款实际使用额 (按国别、地区分) .....	(280)
	External Loans Actually Used by Countries/Regions	
3—16	对外借款实际使用额 (按地区、部门分) .....	(281)
	External Loans Actually Used by Regions/Departments	
3—17	外商直接投资及其他投资实际发生额 (按国别、地区分) .....	(283)
	Direct and Other Foreign Investment Actually Used by Countries/Regions	
3—18	外商直接投资及其他投资实际发生额 (按地区、部门分) .....	(286)
	Direct and Other Foreign Investment Actually Used by Regions/Departments	
3—19	各地区吸收外商直接投资情况 .....	(288)
	Direct Foreign Investment by Regions	
3—20	各地区吸收外商直接投资情况 (合资经营) .....	(290)
	Direct Foreign Investment in Joint Ventures by Regions	
3—21	各地区吸收外商直接投资情况 (合作经营) .....	(292)
	Direct Foreign Investment in Contractual Joint Ventures by Regions	
3—22	各地区吸收外商直接投资情况 (独资经营) .....	(294)
	Direct Foreign Investment in Wholly Foreign-owned Enterprises by Regions	
3—23	农、林、牧、渔、水利业吸收的外商直接投资协议额 .....	(296)
	Agreement of Direct Foreign Investment in Agriculture、Forestry、Animal Husbandry、Fishing and Water Conservancy	
3—24	工业吸收的外商直接投资协议额 .....	(297)
	Agreement of Direct Foreign Investment in Industry	
3—25	建筑业吸收的外商直接投资协议额 .....	(298)
	Agreement of Direct Foreign Investment in Construction	

3—26	运输、邮电业吸收的外商直接投资协议额 .....	(299)
	Agreement of Direct Foreign Investment in Transportation、Post and Telecommunication Services	
3—27	商业、饮食、物资供销业吸收的外商直接投资协议额 .....	(300)
	Agreement of Direct Foreign Investment in Commerce、Food Services、Material Supply and Marketing	
3—28	房地产、公用事业、服务业吸收的外商直接投资协议额 .....	(301)
	Agreement of Direct Foreign Investment in Real Estate、Public Utility and Services	
3—29	其他行业吸收的外商直接投资协议额 .....	(302)
	Agreement of Direct Foreign Investment in Other Sectors	
3—30	港澳客商在大陆直接投资协议额 .....	(303)
	Agreement of Direct Investment of Hong Kong & Macao Corporations	
3—31	台湾客商在大陆直接投资协议额 .....	(304)
	Agreement of Direct Investment of Taiwan Corporations	
3—32	日本国在华直接投资协议额 .....	(305)
	Agreement of Japanese Direct Investment in China	
3—33	美国在华直接投资协议额 .....	(306)
	Agreement of American Direct Investment in China	
3—34	年末注册登记的外商投资企业数 .....	(307)
	Registered Enterprises with Foreign Capital by the End of Year	
3—35	年末注册登记的外商投资企业投资额 .....	(308)
	Investment of Registered Enterprises with Foreign Capital by the End of Year	
3—36	年末外商投资企业注册资本 .....	(309)
	Registered Capital of Enterprises with Foreign Capital by the End of Year	
3—37	1993 年末注册登记的外商投资企业基本情况 .....	(310)
	Status of Registered Enterprises with Foreign Capital by the End of 1993	
3—38	1993 年末注册登记的外商投资企业基本情况 (按行业分) .....	(311)
	Status of Registered Enterprises with Foreign Capital by Sectors, End of 1993	
3—39	1993 年末注册登记的中外合资企业基本情况 (按行业分) .....	(312)
	Status of Registered Joint Ventures by Sectors, End of 1993	
3—40	1993 年末注册登记的中外合作企业基本情况 (按行业分) .....	(313)
	Status of Registered Contractual Joint Ventures by Sectors, End of 1993	
3—41	1993 年末注册登记的外商独资企业基本情况 (按行业分) .....	(314)
	Status of Registered Wholly Foreign-owned Enterprises by Sectors, End of 1993	
3—42	1993 年度中国最大的二百家外商投资生产企业 .....	(315)
	China's 200 Top Productive Foreign-funded Enterprises in 1993	

#### 4. 合作篇

##### International Cooperation

- 4—1 对外经济合作概况 ..... (327)  
China's Foreign Economic Cooperation
- 4—2 对外承包工程概况 ..... (328)  
Foreign Engineering Projects
- 4—3 对外劳务合作概况 ..... (328)  
Foreign Labour Services
- 4—4 1979 至 1993 年对外经济合作合同数额 (按洲别分) ..... (329)  
Contracts of Foreign Economic Cooperation from 1979 to 1993 by Continents
- 4—5 1979 至 1993 年对外经济合作营业额 (按洲别分) ..... (329)  
Turnover of Foreign Economic Cooperation from 1979 to 1993 by Continents
- 4—6 1979 至 1993 年对外承包工程和劳务合作合同份数 (按国别、地区分) ..... (330)  
Contract Number of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1993 by Countries and Regions
- 4—7 1979 至 1993 年对外承包工程和劳务合作合同金额 (按国别、地区分) ..... (335)  
Contract Value of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1993 by Countries and Regions
- 4—8 1979 至 1993 年对外承包工程和劳务合作营业额 (按国别、地区分) ..... (340)  
Turnover of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1993 by Countries and Regions
- 4—9 1979 至 1993 年对外承包工程和劳务合作合同份数 (按公司分) ..... (345)  
Contract Number of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1993 by Corporations
- 4—10 1979 至 1993 年对外承包工程和劳务合作合同金额 (按公司分) ..... (354)  
Contract Value of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1993 by Corporations
- 4—11 1979 至 1993 年对外承包工程和劳务合作营业额 (按公司分) ..... (363)  
Turnover of Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1993 by Corporations
- 4—12 1979 至 1993 年中国在国外从事对外承包工程和劳务合作的人数 (按公司分) ..... (371)  
Personnel Sent Abroad for Foreign Engineering Projects and Labour Services from 1979 to 1993 by Corporations
- 4—13 1993 年各公司与孟加拉的承包工程和劳务合作 ..... (379)  
Engineering Projects and Labour Services in Bangladesh by Corporations in 1993
- 4—14 1993 年各公司与香港的承包工程和劳务合作 ..... (381)  
Engineering Projects and Labour Services in Hong Kong by Corporations in 1993
- 4—15 1993 年各公司与伊朗的承包工程和劳务合作 ..... (383)

	Engineering Projects and Labour Services in Iran by Corporations in 1993	
4—16	1993 年各公司与约旦的承包工程和劳务合作 .....	(384)
	Engineering Projects and Labour Services in Jordan by Corporations in 1993	
4—17	1993 年各公司与韩国的承包工程和劳务合作 .....	(385)
	Engineering Projects and Labour Services in Korea by Corporations in 1993	
4—18	1993 年各公司与日本的承包工程和劳务合作 .....	(387)
	Engineering Projects and Labour Services in Japan by Corporations in 1993	
4—19	1993 年各公司与科威特的承包工程和劳务合作 .....	(390)
	Engineering Projects and Labour Services in Kuwait by Corporations in 1993	
4—20	1993 年各公司与澳门的承包工程和劳务合作 .....	(392)
	Engineering Projects and Labour Services in Macao by Corporations in 1993	
4—21	1993 年各公司与巴基斯坦的承包工程和劳务合作 .....	(394)
	Engineering Projects and Labour Services in Pakistan by Corporations in 1993	
4—22	1993 年各公司与菲律宾的承包工程和劳务合作 .....	(396)
	Engineering Projects and Labour Services in Philippines by Corporations in 1993	
4—23	1993 年各公司与新加坡的承包工程和劳务合作 .....	(398)
	Engineering Projects and Labour Services in Singapore by Corporations in 1993	
4—24	1993 年各公司与泰国的承包工程和劳务合作 .....	(405)
	Engineering Projects and Labour Services in Thailand by Corporations in 1993	
4—25	1993 年各公司与也门的承包工程和劳务合作 .....	(409)
	Engineering Projects and Labour Services in Yemen by Corporations in 1993	
4—26	1993 年各公司与阿尔及利亚的承包工程和劳务合作 .....	(410)
	Engineering Projects and Labour Services in Algeria by Corporations in 1993	
4—27	1993 年各公司与马来西亚的承包工程和劳务合作 .....	(411)
	Engineering Projects and Labour Services in Malaysia by Corporations in 1993	
4—28	1993 年各公司与埃及的承包工程和劳务合作 .....	(412)
	Engineering Projects and Labour Services in Egypt by Corporations in 1993	
4—29	1993 年各公司与突尼斯的承包工程和劳务合作 .....	(413)
	Engineering Projects and Labour Services in Tunisia by Corporations in 1993	
4—30	1993 年各公司与利比亚的承包工程和劳务合作 .....	(414)
	Engineering Projects and Labour Services in Libya by Corporations in 1993	
4—31	1993 年各公司与卢旺达的承包工程和劳务合作 .....	(415)
	Engineering Projects and Labour Services in Rwanda by Corporations in 1993	
4—32	1993 年各公司与刚果的承包工程和劳务合作 .....	(416)
	Engineering Projects and Labour Services in Congo by Corporations in 1993	
4—33	1993 年各公司与俄罗斯联邦的承包工程和劳务合作 .....	(417)
	Engineering Projects and Labour Services in The Russian Federation by Corporations in 1993	
4—34	1993 年各公司与美国的承包工程和劳务合作 .....	(421)
	Engineering Projects and Labour Services in United States by Corporations in 1993	

4—35	对外承包工程合同数额 (按国别、地区分) .....	(428)
	Contracts Signed for Foreign Engineering Projects by Countries and Regions	
4—36	对外劳务合作合同数额 (按国别、地区分) .....	(431)
	Contracts Signed for Foreign Labour Services by Countries and Regions	
4—37	对外承包工程营业额 (按国别、地区分) .....	(436)
	Turnover of Foreign Engineering Projects by Countries and Regions	
4—38	对外劳务合作营业额 (按国别、地区分) .....	(441)
	Turnover of Foreign Labour Services by Countries and Regions	
4—39	对外承包工程出国人数 (按国别、地区分) .....	(446)
	Personnel Sent Abroad for Engineering Projects by Countries and Regions	
4—40	对外劳务合作出国人数 (按国别、地区分) .....	(451)
	Personnel Sent Abroad for Labour Services by Countries and Regions	
4—41	年末在国外从事承包工程人数 (按国别、地区分) .....	(456)
	Personnel Abroad for Engineering Projects by the End of Year, Classified by Countries and Regions	
4—42	年末在国外从事劳务合作人数 (按国别、地区分) .....	(461)
	Personnel Abroad for Labour Services by the End of Year, Classified by Countries and Regions	
4—43	各公司对外承包工程合同数额 .....	(466)
	Contracts Signed for Foreign Engineering Projects by Corporations	
4—44	各公司对外劳务合作合同数额 .....	(475)
	Contracts Signed for Foreign Labour Services by Corporations	
4—45	各公司对外承包工程营业额 .....	(485)
	Turnover of Foreign Engineering Projects by Corporations	
4—46	各公司对外劳务合作营业额 .....	(493)
	Turnover of Foreign Labour Services by Corporations	
4—47	各公司对外承包工程出国人数 .....	(501)
	Personnel Sent Abroad for Foreign Engineering Projects by Corporations	
4—48	各公司对外劳务合作出国人数 .....	(507)
	Personnel Sent Abroad for Foreign Labour Services by Corporations	
4—49	各公司年末在国外从事承包工程人数 .....	(515)
	Personnel Abroad for Foreign Engineering Projects by the End of Year, Classified by Corporation	
4—50	各公司年末在国外从事劳务合作人数 .....	(521)
	Personnel Abroad for Foreign Labour Services by the End of Year, Classified by Corporation	
4—51	1993年中国对外承包工程和劳务合作新签合同额前五十名的公司 .....	(529)
	50 Corporations: Top Contract Value of China's Foreign Engineering Projects and Labour Services in 1993	
4—52	1993年中国对外承包工程和劳务合作完成营业额前五十名的公司 .....	(531)

	50 Corporations; Top Turnover of China's Foreign Engineering Projects and Labour Services in 1993	
4—53	1993 年中国对外承包工程和劳务合作年末在外人数前 50 名的公司 .....	(533)
	50 Corporations; Top Personnel Abroad for China's Foreign Engineering Projects and Labour Services by the End of 1993	
4—54	1993 年中国对外承包工程和劳务合作新签合同额前五十名的国家和地区 .....	(535)
	50 Countries and Regions; Top Contract Value of China's Foreign Engineering Projects and Labour Services in 1993	
4—55	1993 年中国对外承包工程和劳务合作完成营业额前五十名的国家和地区 .....	(537)
	50 Countries and Regions; Top Turnover of China's Foreign Engineering Projects and Labour Services in 1993	
4—56	对外经济技术合作公司简称、全称对照表 .....	(539)
	Abbreviated Form for the International Economic and Technical Cooperative Corporation	

## 5. 旅游篇

### International Tourism

5—1	国际旅游者人数 .....	(547)
	International Visitor Arrivals to China	
5—2	接待外国旅游者人数 (按洲别分) .....	(547)
	Foreign Tourist Arrivals by Continent	
5—3	外国旅游者性别、年龄 .....	(548)
	Foreign Tourist Arrivals by Sex, Age	
5—4	外国旅游者职业 .....	(548)
	Foreign Tourist Arrivals by Occupation	
5—5	外国旅游者所乘交通工具 .....	(549)
	Foreign Tourist Arrivals by Mode of Transport	
5—6	国际旅游者人数发展指数 .....	(549)
	International Visitors Indices	
5—7	旅游外汇收入发展指数 .....	(549)
	Tourism Receipts Indices	
5—8	旅游外汇收入 .....	(550)
	Tourism Receipts	
5—9	旅行社接待国际旅游人数 .....	(550)
	Tourists Received by Travel Agencies	
5—10	各月份接待国际旅游者人数 .....	(551)
	Monthly International Visitor Arrivals to China	
5—11	各月份接待国际旅游者人数比重 .....	(551)
	Proportion of Monthly International Visitor Arrivals to China	

5—12	各月份接待外国旅游者人数 .....	(552)
	Monthly Foreign Visitor Arrivals to China	
5—13	各月份接待外国旅游者人数比重 .....	(552)
	Proportion of Monthly Foreign Visitor Arrivals to China	
5—14	各月份接待华侨人数 .....	(553)
	Monthly Overseas Chinese Arrivals to China	
5—15	各月份接待华侨人数比重 .....	(553)
	Proportion of Monthly Overseas Chinese Arrivals to China	
5—16	各月份接待港澳台胞人数 .....	(554)
	Monthly Compatriot Arrivals to China	
5—17	各月份接待港澳台胞人数比重 .....	(554)
	Proportion of Monthly Compatriot Arrivals to China	
5—18	接待外国旅游者人数(按国籍分) .....	(555)
	Annual Foreign Visitor Arrivals by Nationality	
5—19	各地区接待国际旅游者人数、人天数 .....	(556)
	International Tourists Received by Regions	
5—20	各地区接待外国旅游者人数、人天数 .....	(557)
	Foreign Tourists Received by Regions	
5—21	各地区旅游外汇收入 .....	(558)
	Tourism Receipts by Regions	
5—22	各地区旅游商品性收入 .....	(559)
	Tourism Commodity Receipts by Regions	
5—23	各地区旅游劳务性收入 .....	(560)
	Tourism Service Receipts by Regions	
5—24	重点城市接待国际旅游者人数 .....	(561)
	International Visitor Received by Major Cities	
5—25	重点城市接待外国旅游者人数 .....	(563)
	Foreign Visitor Received by Major Cities	
5—26	重点城市接待日本旅游者人数 .....	(565)
	Japanese Received by Major Cities	
5—27	重点城市接待泰国旅游者人数 .....	(567)
	Thailander Received by Major Cities	
5—28	重点城市接待新加坡旅游者人数 .....	(569)
	Singaporean Received by Major Cities	
5—29	重点城市接待英国旅游者人数 .....	(571)
	Briton Received by Major Cities	
5—30	重点城市接待法国旅游者人数 .....	(573)
	Frenchman Received by Major Cities	
5—31	重点城市接待德国旅游者人数 .....	(575)
	German Received by Major Cities	



5—32	重点城市接待美国旅游者人数 .....	(577)
	American Received by Major Cities	
5—33	重点城市接待加拿大旅游者人数 .....	(579)
	Ganadian Received by Major Cities	
5—34	重点城市接待澳大利亚旅游者人数 .....	(581)
	Australian Received by Major Cities	
5—35	重点城市旅游外汇收入 .....	(583)
	Tourism Receipts by Major Cities	
5—36	重点城市旅游商品性收汇 .....	(585)
	Tourism Commodity Income by Major Cities	
5—37	重点城市旅游商品销售收入 .....	(587)
	Receipts of Shopping in Major Cities	
5—38	重点城市旅游饮食销售收入 .....	(589)
	Receipts of Food-Beverage in Major Cities	
5—39	重点城市劳务性旅游外汇收入 .....	(591)
	Tourism Service Income in Major Cities	
5—40	重点城市旅游住宿费收入 .....	(593)
	Receipts of Hotel Accommodation in Major Cities	
5—41	重点城市旅游长途交通收入 .....	(595)
	Tourism Receipts of Long-distance Transportation in Major Cities	
5—42	重点城市旅游者平均停留天数 .....	(597)
	Tourist's Average Length of Stay in Major Cities	
5—43	重点城市旅游者平均消费额 .....	(599)
	Tourist's Average Expense in Major Cities	
5—44	重点城市旅游部门营业收入 .....	(601)
	Business Revenue of Travel Agency in Major Cities	
5—45	重点城市旅游部门毛利额 .....	(603)
	Pre-Tax Profit of Travel Agency in Major Cities	
5—46	重点城市旅游部门税金 .....	(605)
	Tax Paid by Travel Agency in Major Cities	
5—47	重点城市旅游部门营业费用 .....	(607)
	Business Expense of Travel Agency in Major Cities	
5—48	重点城市旅游部门企业管理费 .....	(609)
	Administration Expense of Travel Agency in Major Cities	
5—49	重点城市旅游部门经营利润 .....	(611)
	After-Tax Profit of Travel Agency in Major Cities	
5—50	重点城市旅游部门利润额 .....	(613)
	Net Profit of Travel Agency in Major Cities	
5—51	涉外饭店经济类型 .....	(615)
	Tourist Hotels by Ownership	